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» WIEDZMINASTARYAS I

GRAPOUSTAWDLIA

ZWROT ,,W WYNIKU TWOJEGO ATAKU”

Czy efekt wymagajgcy ataku aktywuje sie
wtedy, gdy zadam obrazenia przeciwnikowi
poza kombinacjg? Czy za atak uznaje sie
wytgcznie zadanie obrazeh w wyniku zagra-

nia kombinacji?

Odpowiedz: Dowolny efekt, w ktdrego tresci
wystepuje zwrot ,w wyniku Twojego ataku’,
aktywuje sie wtedy, gdy zadasz przeciwni-
kowi jakiekolwiek obrazenie (bez wzgledu na
jego zrodto). Czasami Twdj poziom tarczy jest
na tyle wysoki, ze nie musisz odrzucac kart
z reki, dlatego w grze wystepuje zwrot ,odrzuc
karte w wyniku ataku przeciwnika”

EFEKT SPETJALNY NA KARCIE AKTI

Tres¢ jednego z efektow specjalnych wyste-
pujacych na kartach akcji brzmi: Wez karte
akcji z tym symbolem z powrotem na reke”.
Czy jesli zagratem kilka kart z tym efektem
w tej samej kambinacji, mam wzig¢ na reke
wszystkie takie karty czy tylko 17

Wez karte akcji z tym symbolem z powro-
bern na rgkg. Gracz biors

symbalem na Lot

i"l'!'I IKE |1 - TYTT

B

M
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Odpowiedz: Wszystkie.

ODRZUCONE KARTY ELIKSIROW
Gdzie sie umieszcza odrzucone karty eliksirow?

Odpowiedz: Na stosie kart odrzuconych w po-
blizu talii eliksirow.

KOMBINATIA KART

Czy efekty specjalne kart z kombinacji mozna
rozpatrywac w dowolnej kolejnosci?

Odpowiedz: Tak, kolejnos¢ nie ma znaczenia.

& 3 @
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5. ZGNILEC

Czy efekt zdolnoSci specjalnej na karcie Zgnilec

zastepuje kazdy inny efekt, ktéry wptywa na
liczbe dobieranych kart w fazie lll tury gracza?

Jegli potwar zostanie
pokonany, w fazie lll gracz

dobiera tylko 1 karte
(inne efekty nie modyfikuja
tego efektu).

Odpowiedz: Tylko efekt karty eksploracji moze
zmienic liczbe kart dobieranych w fazie lll, ale
jesli decydujesz sie na walke, nie mozesz
przeprowadzi¢ eksploracji. Wyjatkiem moze
by¢ rozgrywka z dodatkiem Skellige — w takim
wypadku po pokonaniu zgnilca dobierasz tylko
1 karte bez wzgledu na tres¢ karty eksploracji.

6. BABA TMENTARNA - PIERWSZA TURA

WALKI
W jakiej kolejnosci otrzymuje obrazenia
w pierwszej turze walki baby centarnej?

g . Jeili gracz otrzyma
"~ obrazenie w plarwsze]

turze walki potwora,
najpierw odrzuca karty ze
swojej reki. Pozostate obraienia
przydziela sig wedtug
standardowych zasad.

Odpowiedz: Najpierw odrzucasz karty ze
swojej reki, nastepnie obnizasz swoj poziom
tarczy, a na koniec odrzucasz karty z wierz-
chu swojej talii wytrzymatosci.

=@
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PODNOSZENIE POZIOMU ATRYBUTU

JAKO NAGRODA

Czy w sytuacji, w ktérej mam rzucic koscig
i w nagrode podnie$¢ poziom atrybutu, ale nie
moge tego zrobi¢, poniewaz jest on na najwyz-
szym poziomie, moge przerzuci¢ kos$¢?
Odpowiedz: Nie, w takim wypadku nie pod-
nosisz poziomu atrybutu.

ATRYBUT NA U POZIOMIE

Czy efekt ataku potwora moze obnizyc¢ atry-
but, ktérego poziom wynosi V?

Odpowiedz: Nie. Gdy dowolny atrybut osiggnie
V poziom, w zadnym wypadku nie mozna go
obnizyc.

WSPOLNA TALIA AKOI

Czy w trakcie gry uzupetnia sie wspélng talie
akcji?

Odpowiedz: Podczas rozgrywki 5-osobowej
istnieje niewielka mozliwos¢, ze talia akcji sie
wyczerpie. Jesli tak sie stanie, potasuj stos
kart odrzuconych i utwérz z nich nowa talie.

ZETONY TROPOW

Czy moge miec kilka zetonow tropéw z takim
samym symbolem terenu?

Odpowiedz: Nie, mozesz mie¢ po 1 Zzetonie
tropu z symbolem terenu kazdego rodzaju.
Gdy masz zadanie tropienia, a tres$¢ wybra-
nego rezultatu na nowo odkrytej karcie
eksploracji kaze Ci wzig¢ zeton tropu tego
samego rodzaju, musisz odrzuci¢ to zadanie
I potgczony z nim zeton tropu (nie zdobywasz

zetonu ztota za ten zeton tropu).

DOBIERANIE KART AKT)I

Gdy tres¢ wybranego rezultatu na karcie eks-
ploracji kaze miwzig¢ karte akcji o konkretnym
koszcie, chodzi o koszt nadrukowany na karcie,

R

f@.

12.

13

1.

@

czy o koszt po modyfikacji w zaleznos$ci od
pola na planszy (,-1" albo ,+1")7

Odpowiedz: Chodzi o koszt nadrukowany na
karcie. Pola modyfikujgce koszt karty majg
zastosowanie tylko w fazie Ill tury gracza.

ZWROT ,,TWO0JA KOLEJNA EKSPLORATIA”
Co oznacza zwrot ,Twoja kolejna eksploracja™?

Odpowiedz: Ten zwrot odnosi sie do nastep-
nej eksploracji, ktérg zdecydujesz sie przepro-
wadzi¢ w fazie Il swojej tury.

ZWROT ,,ZIGNORU) LIMIT”

Jak dtugo dziata efekt ignorowania limitu pod-
czas dobierania kart (np. kart eliksiréw)?

Odpowiedz: Ten efekt dziata natychmiast i tyl-
ko raz. Na przyktad mozesz dobra¢ do 5 kart

eliksiréw, ale gdy uzyjesz 1z nich, Twoj limit
kart eliksirow ponownie wynosi 4.

KARTA ELIKSIRU ZAMIEC

W tresci karty eliksiru Zamie¢ wystepuje zwrot
,P0 zagraniu kombinacji’. Czy moge skorzystac¢
z jej zdolnosci po rozpatrzeniu efektéw kombi-
nacji kart?

v

.
Sy A AT

Po zagraniu kembinacji
zagraj 1 dodatkows karte ze

swojej reki. Ta karta nie musi
pasowac do przedtuzenia.

Odpowiedz: Nie, musisz z niej skorzystac na-
tychmiast po zagraniu kombinacji kart akcji.
Pamietaj, ze dotozona w ten sposéb karta nie
wchodzi w sktad tej kombinacji (na przyktad
nie liczy sie jako trzecia karta w przypadku zdol-

nosci specjalnej wiedZmina ze Szkoty Wilka).

o8
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ODRZUCONE KARTY

Gdzie umieszcza sie odrzucone karty, ktére

nie sg kartami akgji (np. karty zdarzen, karty
eksploracji czy karty potworéw)?

Odpowiedz: Odrzucone Kkarty, ktére nie sg
kartami akcji, odktada sie w dowolnym miej-

scu na stole. Tylko swoje karty akcji nalezy
umieszczac na stosie kart odrzuconych.

BRUXA - ZDOLNOSC SPECJALNA

Czy zdolno$¢ specjalna karty Bruxa doty-
czy 2 ostatnich kart (stan sprawdzany przed
odkryciem karty) czy 2 przedostatnich kart
(stan sprawdzany po odkryciu karty) w jej talii
wytrzymatosci? Na przyktad na poczatku tury
walki bruxy w jej talii wytrzymatosci znajduja
sie 3 karty. Odkrywam 1 karte z wierzchu
talii I teraz sg w niej 2 karty. Rozpatruje efekt
zdolnosci specjalnej bruxy, wiec atak od razu
zadaje dodatkowe obrazenia.

BRUKA
Potwér zadaje 2 dodatkowe

obrazenia, jesli ma tylko
1albo 2 karty w talii

wytrzymatosci.

Odpowiedz: Efekt zdolno$ci specjalnej tej
karty dziata wtedy, gdy przed odkryciem
wierzchniej karty z talii wytrzymatos$ci znaj-
duja sie w niej 2 ostatnie karty.

ZAGNICA - ZDOLNOSC TROFEUM

Zdolnos¢ trofeum zagnicy dziata przed, czy
po utworzeniu talii wytrzymatosci?

Przed swojg pierwszg turg walki:

Dobierz 1 karte i zadaj 1 obrazenie.

18.

Odpowiedz: Ta zdolno$¢ dziata po utworzeniu
talii wytrzymatosci. Jest to krok O pierwsze;
tury walki gracza.

ZMIANA POZIOMU ZDOLNOSCI

Czy jesli efekt karty eliksiru albo karty ekwi-
punku sktada sie z 2 czesci: obnizenia poziomu
zdolnosci i wykonania innej czynnosci, a ja nie
moge obnizy¢ tego poziomu, to moge sko-
rzystac z tej karty, aby wykonac tylko te inng
czynnos¢?

Odpowiedz: Nie, aby skorzystac z efektu takiej
karty, musisz wykonac wszystkie wspomniane
w jej tresci czynnosci.

19. TWORZENIE NOWEJ TALII AKTII GRACZA

Czy moge utworzy¢ nowg talie akcji tylko
w fazie llI?

Odpowiedz: Nie, nowg talie akcji tworzysz
za kazdym razem, gdy masz dobra¢ karte,
a Twoja talia jest pusta — po prostu potasuj
wszystkie karty akcji ze swojego stosu kart
odrzuconych i kontynuuj dobieranie. Wyjat-
kiem jest oczywiscie walka, podczas ktorej
nie mozesz utworzy¢ nowe;j talii akcji.

20. TROFEUM

& 5 @ =

Czy moge skorzystac z efektu, w ktérego tresci
wystepuje zwrot ,raz na walke’, w dowolnym
momencie podczas walki? Czy korzystanie
z niego jest obowigzkowe?

Odpowiedz: Korzystanie z takiego efektu jest
zawsze opcjonalne.
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21. KARTA ZDARZENIA 24
Zatézmy, ze méj poziom obrony i poziom tar-
czy wynoszg IV. Po rozpatrzeniu efektu te
karty zdarzenia obnizam poziom tarczy do O.
Czy jesli zdecyduje sie podnie$¢ poziom
obrony o 1, to takze podniose poziom tarczy,
choc jej obecny poziom wynosi 0?
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Odpowiedz: Tak, podnosisz swoj poziom tar-
czy 0 1za kazdym razem, gdy podnosisz swdj
poziom obrony.

22.5ZKotA WILKA - ZDOLNOSC SPETJALNA

Czy moge skorzystac z tej zdolnosci w chwili,
gdy dodam trzecig karte do kombinacji, aby
natychmiast uzy¢ kart dobranych w wyniku
rozpatrzenia jej efektu, czy moge to zrobic
dopiero po zagraniu kombinacji sktadajgcej
sie z 3 albo wiecej kart?

Sz ]

Raz na walkg, ady zagrywasz kom-
binacjg 3 albo wigce kart, mozesz
zadat dodatkowe obrazenia oraz, je- {
 §li poziom szermierki wynosi ll albo
Mdﬂbrﬁmw ;

=

Odpowiedz: Aby skorzystac z tej zdolno$ci,
musisz najpierw zagra¢ kombinacje 3 albo
wiecej kart.

23.KARTA ELIKSIRU GROM

Czy aby skorzystac z efektu karty eliksiru Grom,
moj poziom tarczy musi wynosi¢ co najmniej 1?

Obniz swdj poziom tarczy o 1,

aby dobraé 2 karty ze swojej
talii wytrzymatosci.

Odpowiedz: Tak.

24.ZASADY WALKI

Czy ogolne zasady walki dotyczg zaréwno
walki z potwarem, jak i walki z wiedZminem?

Odpowiedz: Tak, dotyczg obu rodzajow walki.

25. LIMIT KART NA RECE

Co jeslimam 7 kart na rece i efekt wystepujacy
w grze pozwala mi dobra¢ kolejne karty?

Odpowiedz: Jesli miatby$ przekroczy¢ limit
7 kart na rece, odrzuc wybrane karty z reki, tak
aby po dobraniu nowych kart nie przekroczy¢
limitu. Uwaga! Podczas walki nie dobierasz
kolejnych kart, jesli masz juz 7 kart na rece.

26. KUPOWANIE KARTY
Co jesli nie moge kupi¢ karty w fazie I1I?
Odpowiedz: W takim wypadku nie kupujesz
karty.
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CARANTHIR - ZDOLNOSC SPETJIALNA

A. Czy skoro kazdy z graczy bierze osobny zeton,
moga sie one rézni¢ symbolami terenu?
Odpowiedz: Tak.

B. Czy po rozpatrzeniu efektu zdolnosci spe-
cjalnej Caranthira gracze odrzucajg dobrane
w ten sposab zetony obszardéw?

Odpowiedz: Nig, te zetony obszaréw nalezy
wtasowac¢ do odpowiednich stosow.

CARANTHIR - SPECJALNA KARTA WALKI

Zatézmy, ze 1z moich atrybutéw jest na pozio-
mie Vi wedtug zasad nie moge go juz obnizy¢.
Czy w takiej sytuacji czes¢ efektu dotyczaca
obnizania poziomu atrybutu mnie nie dotyczy
I tylko otrzymuje obrazenia?

Odpowiedz: W takim wypadku musisz obni-
zy¢ poziom drugiego najwyzszego atrybutu.

& 7 B

3. KARTA ZDARZENIA 17, OPTIA B
Czy efekt przypisany opcji B rozpatruje sie tylko
raz, czy tyle razy, ilu graczy wybrato te opcje?
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Odpowiedz: Ten efekt rozpatruje sie za kaz-
dego gracza, ktéry wybrat opcje B.

L. KARTY EKSPLORATII

Czy jesli w stosach nie ma wystarczajace;

liczby zetondw, rozpatruje ten efekt do takiego
stopnia, do jakiego moge, ktadgc na karcie
zetony, ktére sg dostepne (jak w przypadku
efektow innych kart)?

Wyblerzcie gracza, ktdry wykona to zadanie. Po-
t¢ na tej karcie po 1 tetonie obszaru z kadde-
go ze stosdw. Ddkry] 2etany obszardw | umiedé
Zetony zadah na obszarach widocznych na tych
ietonach. Za kakdym razem, gdy wybrany gracz
[ poruszy sig na ktéryd z tych obszaréw, usuf
! ;llillulhn zadania i usuf Zeton tego obszary

' h‘lg-ﬁdrguﬁuummﬂhtﬁnm -

Odpowiedz: Tak.
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5. KARTA EKSPLORATII

Dlaczego efekty wystepujg w opcjach do
wyboru? Czy nie powinny znajdowac sie
w rezultatach? Czy nalezy je traktowac jako
koszt, ktdry trzeba optaci¢, aby wybrac dang
opcje? Jesli tak, co jesli musze wybrac ktéras
z opcji, a nie moge obnizy¢ swojego poziomu
ataku ani zdolnosci specjalnej?

Odpowiedz: Aby wybra¢ ktdras z opcji, musisz
rozpatrzy¢ przypisany jej efekt. Jesli zaréwno
Twéj poziom walki, jak i zdolnosci specjalne;
wynosi |, mozesz wybra¢ dowolng z tych opgji.
Jesli poziom tylko 1z tych atrybutéw wynosi |,
musisz wybrac opcje, ktérej efekt mozesz
zastosowac.

KARTA EKSPLORAT)I

Czy efekt wybranej opcji i jej rezultatow (karta
zdarzenia 25) dotyczy wszystkich graczy
uczestniczacych w rozgrywce, czy tylko gra-
czy obecnych na tym obszarze?

Odpowiedz: Efekt dotyczy tylko graczy znaj-
dujacych sie na obszarze wspomnianym

w tresci karty eksploracji.

o
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LEGENDARNE

DODATEK

1. GOLEM - NIEPOWSTRZYMANY ATAK
Czy rozpatrujgc efekt tego ataku (i inne podob-

nie sformutowane efekty), gracz, ktéry nie moze
odrzuci¢ zéttej karty, otrzymuje 6 czy 8 (2 + 6)
obrazeh?

NIEPOWSTRZYMANY
ATAK

—
Gracz otrzymuje 2 obrazenia

i odrzuca 1 2étta karte Znaku

~ defensywnego ze swojej reki.

: Jlili nie moze tego zrobic,

muje w zamian 6 obrazen.

4
F

Odpowiedz: Gracz otrzymuje 6 obrazen.

2. CYKLOP - OGLUSZENIE

Czy rozpatrujac efekt ogtuszenia, gracz umiesz-
cza 2 losowe karty ze swojej reki na wierz-
chu swojej talii wytrzymatosci w losowej, czy
w wybranej przez siebie kolejnosci?

OGEUSZENIE
Gracz otrzymuje 2 obrazenia.
Nastepnie umieszcza
2 losowe karty ze swojej
reki na wierzchu swojej
talii wytrzymatosci.

Odpowiedz: W losowej kolejnosci.

& 9 @

3. TALIA RUCHU LEGENDARNEGO POTWORA
W WARIANCIE SOLO

Czy w wariancie solo nie tworzy sie talii ruchu
legendarnego potwora (ze stosu kart odrzuco-
nych), gdy ta sie wyczerpie? Gracz ma odpo-
wiednio 9/8/7 ruchéw potwora, aby zwyciezyc?
Odpowiedz: Tak, gracz nie powinien miec
problemadw, aby w tym czasie wygrac.

L. ZASADY DODATKU LEGENDARNE tOWY

Jak rozumiec ten zapis w instrukgji? Czy ozna-
cza on: ,odrzuc¢ biezgcg karte ruchu legendar-
nego potwora’, ,odrzuc jeszcze 1 karte ruchu
legendarnego potwora razem z biezaca kartg’,
czy co$ zupetnie innego?

Odpowiedz: Odrzuc biezgca karte ruchu legen-
darnego potwora. Podczas rozgrywki moze
dojs¢ do sytuacji, w ktdrej legendarny potwar
nie bedzie w stanie wykona¢ zadnego ruchu
(bedzie otoczony zetonami zniszczenia). W ta-
kim wypadku dobierz karte, a nastepnie odtéz
Ja na stos odrzuconych kart ruchu legendar-
nego potwora (zeby potwdér nie miat dodatko-
wego ruchu).

S. ZDOBYWANIE NOWYCH KART Z ZETONU
ZNISZCZENIA (Z0B. ,,0P1S BONUSOW
NA ZETONACH ZNISZCZENIA” STR. 6)

Czy taka karte o koszcie O umieszczam na
swoim stosie kart odrzuconych?
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byt Kart akeji c
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Odpowiedz: Tak.

6. GRACZ POKONANY PRZEZ

LEGENDARNEGO POTWORA
(zoB. ,,WWYNIK WALKI” STR. 7)

Czy opisana kleska wiedZzmina zastepuje
kleske wiedZzmina z podstawowej wersji gry
(w ktérej gracz bierze 1 zeton tropu i 1 karte
0 koszcie 0 z puli odkrytych kart akcji oraz
dobiera o 1 karte mniej w fazie lll)? Czy dobrze
rozumiem, ze w dodatku Legendarne towy
w ramach przegranej bierze sie 1 zeton znisz-
czenia, rozpatruje sie widoczny na nim bonus,

tworzy sie nowa talie akcji, po czym przecho-
dzi sie do fazy llI?

Odpowiedz: Tak, jesli przegrasz walke z legen-
darnym potworem, wykonujesz wtasnie te
czynnosci.

LEGENDARNY POTWOR NIE MOZE SIE
PORUSZYC

Wedtug zasad wariantu solo, jesli legendar-
ny potwaér nie moze sie poruszyé, powinie-
nem dobrac i odrzuci¢ 1 karte z talii ruchu
legendarnego potwora. Jak rozwigzac taka
sytuacje w rozgrywce wieloosobowej? Jesli
na poczgtku tury legendarnego potwora na
wszystkich sgsiadujgcych obszarach znaj-
duja sie zetony zniszczenia, ostatni gracz nie
odkrywa wierzchniej karty z talii ruchu legen-
darnego potwora? W instrukcji wystepuje

zwrot ,wszystkie kolejne ruchy legendarne-
go potwora w tej turze nalezy pomingc’, co
zapewne dotyczy drugiego albo nastepnego
ruchu potwora. W wariancie solo natomiast
legendarny potwdr nie moze wykonac ruchu
od poczatku swojej tury.

OPIS ROZGRYWKI
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Odpowiedz: W takim wypadku ten ruch row-
niez nalezy zignorowac.

8. SPECUJALNE KARTY WALKI

LEGENDARNYCH POTWOROW

W jaki sposéb gracz odrzuca karty z reki, jesli
nie ma kart w swojej talii?

1. Odrzuca 3 dowolne karty akcji z reki.
2. 0drzuca 3 wybrane karty akcji z reki.

3. Odrzuca 3 losowe karty akgji z reki.

© Gracz odrzuca 3 wierzchnie karty ze

- swojej talii wytrzymatosci (jesli nie ma |
| kartw talii, odrzuca karty ze swoje] reki). |

Odpowiedz: Gracz odrzuca 3 dowolne karty

akcji z reki.

_=@
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9. WIECE) NIZ 4 TROFEA
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A. Czy w dodatku Legendarne towy wygry-
wam rozgrywke, gdy zdobede czwarte tro-
feum w walce?

Odpowiedz: Nie, wygrywasz jedynie wtedy,
gdy pokonasz legendarnego potwora. Zdo-
bycie czwartego trofeum sprawia jednak,
ze poziom ochrony legendarnego potwora
wynosi 0.

10. ZETONY ZNISZCZENIA

B. lle kart akcji musze usuna¢, gdy zdobywam
czwarte trofeum i zwiekszam swojg reputa-
cje? lle zetondw ztota otrzymuje, gdy wygram
walke z innym wiedZminem?

Odpowiedz: Gdy zdobywasz czwarte albo
kolejne trofeum, nie usuwasz zadnych kart
akcji. Ponadto nie otrzymujesz zadnych zeto-
now ztota za pokonanie wiedZzmina w walce.

Co jesli w puli nie ma zetondéw zniszczenia?
Odpowiedz: W takim wypadku legendarny
potwodr wykonuje ruch w standardowy spo-
sob, ale nie zostawia zadnych zetondéw znisz-
czenia.
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1. KILKA KART BONUSOW DAGONA
Czy moge miec kilka kart bonuséw Dagona?
Jeslitak, czy drugi efekt tych kart sie kumuluje,
w wyniku czego Dagon przesuwa sie o kilka
pél po mojej dowolnej walce?

Po Twojej dowolnej walce:

Przesun Dagona o 1 pole w gore
na torze Dagona.

e — e = S

Odpowiedz: Tak, mozesz miec kilka kart bonu-
sow Dagona, a ich efekty sie kumuluja.

2. DAGON - KARTA BONUSU

Sr e
W kazdej turze (raz na obszar):
: Jesliwejdziesz na obszar
2 figurka statku na Kontynencie
i nie poruszysz sie na obszar
na wyspie, dobierz 1 karte
eliksiru, pobierz 1 2eton ztota
z banku i dobierz 1 kartg
ze swojej talii.

A. Czy efekt tej karty dziata tylko wtedy, gdy

spetnie wszystkie ponizsze warunki?

«  Ostatni ruch wykonatem z obszaru na wys-
pie albo z obszaru Dagona na obszar na
Kontynencie.

W obecnej turze nie skorzystatem z tego
efektu na obszarze, na ktérym sie znajduje.

«  Poruszam sie na inny obszar na Kontynen-
cie ALBO koncze faze | (co wydaje sie dos¢
skomplikowane).

Odpowiedz: Nie musisz wykonac ostatniego

ruchu z obszaru na wyspie czy z obszaru Dagona.
Koniecznym warunkiem jest, aby na danym

SKELLIGE

O0DATEK

obszarze na Kontynencie znajdowata sie
figurka statku, z ktdrej nie korzystasz.

B. Czy efekt tej karty dziata, gdy podrézuje
z obszaru na wyspie na obszar na Kontynencie
I na nim zostaje? Czy takyg sytuacje rozpatruje
sie jako ,wejscie na obszar z figurka statku na
Kontynencie’, mimo Ze jest to statek, na kto-
rym wtasnie przyptynatem z wyspy?
Odpowiedz: Nie, efekt tej karty nie dziata w tym
przypadku.

C. Decyzja o skorzystaniu z efektéw kart za-
zwyczaj nalezy do gracza. Jak wyglada sytua-
cja z drugg zdolnoscig na kartach bonuséw
Dagona? Czy jej rozpatrzenie po walce jest
opcjonalne czy obowigzkowe?

Po Twojej dowolnej walce:

Przesun Dagona o 1 pole w gore
na torze Dagona.

Odpowiedz: Obowigzkowe.

D. Czy wspomniany na karcie dowolny wodny
obszar musi sgsiadowac z obszarem, na kto-
rym sie znajduje?

Raz na ture:

Gdy znajdujesz sig na wodnym
obszarze na Kontynencie,
odrzuc 1 karte ze swojej reki, |

aby natychmiast poruszyc sie L-
na dowolny wodny obszar A
na Kontynencie. Nastepnie
mozesz wykonac akcje
tego obszaru,

Odpowiedz: Nie, mozesz sie poruszyc¢ na
wodny obszar, ktéry nie sgsiaduje z Twoim

@ 12 @

obecnym obszarem.
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E. Kiedy doktadnie zaczyna dziata¢ druga
zdolno$¢ na karcie bonusu Dagona? Przed
czy po rozpatrzeniu wyniku walki?

Jesli po rozpatrzeniu wyniku walki, czy zdol-
nos¢ tej karty zaczyna dziata¢ natychmiast,
gdy jg zdobede (w takiej sytuacji umieszczam
figurke Dagona na odpowiednim polu na
torze Dagona i od razu przesuwam jg o 1 pole
w gare)?

Dodatkowo czy ta zdolno$¢ dziata tez wtedy,
gdy pokonam Dagona i mam juz te karte?

Po Twojej dowolnej walce:

Przesun Dagona o 1 pole w gore
na torze Dagona.

Odpowiedz: Zdolno$¢ zaczyna dziata¢ po roz-
patrzeniu wyniku walki, ale nie natychmiast
po zdobyciu karty. W przypadku ponownej
walki z Dagonem, gdy masz juz karte bonusu,
przesuwasz figurke od razu po walce.

DAGON - ZDOLNOSC SPETJIALNA

Czy w wyniku tego efektu zawsze odrzucam
tylko 1 losowa karte z reki? Czy liczba odrzu-
canych kart zalezy od liczby posiadanych kart

trofedw?

Dagona gracz odrzuca
1 losowg karte ze swoje]
reki i obniza swdj poziom
tarczy o 1za kaidg
posiadang kartg trofeum.

4.

Odpowiedz: Zawsze odrzucasz 1losowg karte
z reki. Od liczby posiadanych kart trofedw
zalezy tylko obnizenie poziomu tarczy.

KARTA EKSPLORAT)I

Co jesli nie moge optaci¢ zadnej z opcji? Czy
jesli wybiore opcje A, a nie mam kart na rece,
nic nie odrzucam?

4 W Jphmia b wEmpwd @ prped e
[ siis= et 1og mey phead Wellfar arres
I

N Gy i r s et Mg e e
'] dprrasaming g w szinma wemsE T raem
| pethwir ey mad Eramene TepeT ra polaren
[} ¥ fantormy= witrpimars agne dlenid nitid
el L b ol T LU AL
Bty w11 mafp b -
i el panla
B il o 0 L

A Pyastus v prteeret dn kg Gans.
| ] I snieais LrarnE e perpasli)op vl

Py g Rty mric. Soend pronpries gy,

vy rrar Bl iy m e il by Rl

Odpowiedz: Musisz optaci¢ wybrang opcje do
takiego stopnia, do jakiego mozesz.

PODROZ NA 0BSZAR DAGONA | 0BSZAR
NA WYSPIE W TE) SAME) TURZE

Czy w tej samej turze moge udac sie na obszar
na wyspie, wrdci¢ na obszar na Kontynencie,
a nastepnie udac sie na obszar Dagona, aby
z nim walczy¢?

Odpowiedz: Tak.

Czy KARTY BONUSOW DAGONA
TO TROFEA?

Czy karty bonuséw Dagona traktuje sie jak
trofea, rozpatrujgc efekty, w ktérych tresci
wystepuje zwrot ,za kazdg karte trofeum”?
Odpowiedz: Nie, karty bonuséw Dagona nie
sg trofeami.

=#@
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ZESTAW PRZYGOD

DODATEK

KARTA ZDARZENIA 11

- MAPA POENOCNYCH KRAIN

Raz na ture:
‘Porusz si¢ na obszar z numerem

A. Czy skorzystanie ze zdolno$ci mapy poét-
nocnych krain zastepuje ruch w fazie I, czy
pozwala na dodatkowy ruch w turze?

Odpowiedz: Skorzystanie ze zdolnosci tej
karty jest traktowane jako standardowy ruch
w fazie |, poniewaz musisz zagrac karte akcji.

B. Czy obszar z numerem 1, 2 albo 3 musi
sgsiadowac z obszarem, na ktérym sie znaj-
duje, czy moge sie na niego poruszy¢ z dowol-
nego obszaru na mapie?

Odpowiedz: Obszar musi sgsiadowac z Twoim
obecnym obszarem.

2. ZETON 0BSZARU ZA ZETON ZADANIA

Co powinienem zrobi¢ z odkrytym zetonem
obszaru, rozpatrujgc ten i podobne efekty na
kartach eksploracji?

Umiesci¢ go na karcie eksploracji, gdzie

lezy do czasu, az powigzany z nim zeton
zadania zostanie usuniety?

Witasowac go z powrotem do stosu natych
miast po umieszczeniu zetonu zadania na
obszarze?
Udiry) Zefon obsIar I dowoinego stosu | umiesc
ieton zadania na obszarze widocznym na tym

tetonie. Gdy dowolny inny gracz poruszy sig na
ten obszar, doblerz | przeczyta) mu i) 98,

Odpowiedz: Umie$¢ zeton obszaru na karcie
eksploracji.
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' NA TROPIE POTWOROLL

OODATEK

KRABOPAIAK - StABOSC

Czy moge uzyc tej zdolnosci w dowolnym
momencie walki (nawet podczas tury potwora)
tyle razy, ile chce?

@ soc weronagha tojedra 2 wmhmm Ty

memw
Rkt alningw, by Wil na gkt wierschaiy

Odpowiedz: Mozesz jej uzy¢ dowolng ilo$c
razy (limitem jest liczba kart eliksiréw), ale
tylko w swojej turze walki.

StABOSC POTWORA

Czy stabos¢ potwora moze zablokowa¢ zdol-
nos$¢ potwora?

Odpowiedz: Tak, moze.

ZAAWANSOWANA KARTA AKTIL PIRUET

© Usuf 1 karty 7o swojej rgki,
aby kupit 1g karte.
Jetli fioletowa karta Znaku

ofensywnega poprzedza
tg kartg w kombinac]i,

A. Jakiego koloru jest zaawansowana karta
akcji Piruet: zéttego, fioletowego, zielonego
czy niebieskiego (w zaleznosci od wers;ji)?
Z przedtuzeniem jakiego koloru powinna by¢

potgczona?

Odpowiedz: Karta Piruet jest niebieskiego
koloru, wiec musi by¢ poprzedzona kartg
z niebieskim przedtuzeniem.

B. Czy jesli chce aktywowac efekt karty Piruet,
z6tta karta Znaku defensywnego (albo inna
wystepujaca w tresci efektu) powinna sie znaj-
dowac bezposrednio przed kartg Piruet, czy
moze zajmowac dowolne miejsce w kombi-
nacji, byle byta przed kartg Piruet?
Odpowiedz: Zétta karta musi sie znajdowac
bezposrednio przed kartg Piruet, o czym przy-
pomina zotty pasek z lewej strony karty.

KARTY MUTAGENOW

Czy jesli talia kart mutagendw sie wyczerpie,
gracze nie zdobywajg karty mutagenu pod-
czas awansu? Czy w takiej sytuacji po prostu
dobierajg karty ze swojej talii akcji wedtug
standardowych zasad?

Odpowiedz: Dobierajg karty wedtug standar-

dowych zasad.

KARTY PETARD
Czy z kart petard korzysta sie tak jak z kart
eliksirow w 1. kroku tury walki?

Odpowiedz: Tak, ale efekty niektdrych kart
petard (np. karty Smoczy Sen) moga dziatac
na innych etapach walki.

6. ZAAWANSOWANA KARTA AKTI

¥

TRAFIENIE KRYTYCZNE

Efekty specjalne zagrywanej kombinacji roz-
patruje sie w dowolnej kolejnosci. Czy ozna-
cza to, ze moge najpierw rozpatrzy¢ efekt
karty Trafienie krytyczne, a nastepnie efekty
pozostatych kart, dzieki ktérym bede magt
dobrac karty mimo zagrania zaawansowane;
karty akcji?




IFI

o L

L il

? € powr6t do spisu

Usuh 1 kartg 2e swojej rgkd,
aby kupit te kartg.
% Nie dobderaj kart w ostatnim

tresci

kroku tej tury walki.

Odpowiedz: Nie, jesli ta karta znajduje sie
w zagrywanej kombinacji nalezy zignorowac
inne modyfikatory.

KARTA PETARDY SMOCZY SEN

Czy dzieki efektowi tej karty zadaje 1 dodat-
kowe obrazenie od razu po zagraniu fioleto-
wej karty Znaku ofensywnego, zanim skohcze
zagrywac kombinacje?

(SMV? f‘S"’""

Zadaj 1 obrazenie.

Jedli w te] turze walki zagrasz co
najmniej 1 floletowa karte Znaku
ofensywnego w swojej kambinacji,
zadaj 1dodatkowe obratenie.

Odpowiedz: Po zagraniu tej karty petardy
natychmiast zadajesz 1 obrazenie. Dodatkowe
obrazenie zadajesz dopiero wtedy, gdy zakon-

czysz kombinacje, w ktdrej jest fioletowa karta.

. SKOLOPENDROMORF - StABOSC Il

Czy przez ,sekcje walki” nalezy rozumiec tekst
czy symbole? Czy podwajam réwniez efekty,
ktore sprawiajg, ze mam dobra¢ mniejsza
liczbe kart?

Q) Cionnobeaovey chiEynowy BONCrE POSWOID ZIpemnia T OCSrg
W wiecie] plarwsne] turze walki Juill w Tws|j kombinacil tajdule
iy comwona karta silnego ataku, odrrut 1 kariy ze Bwee] ki, sby
pradwesid ebeit sakcfl walkd na ta) karcie silnego ataku.

B 16 @
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Odpowiedz: Sekcja walki to tylko symbole.
Tak, podwajasz réwniez efekty powodujgce
dobranie mniejszej liczby kart.

9. GRYF - StABOSC Il
Czy moge wybra¢, ktérg specjalng karte
walki potwora wyjg¢ z talii, czy powinienem
ja wylosowac?

Odpowiedz: Powinienes$ wyjgc¢ losowa karte
z przygotowanej wczesniej talii wytrzymatosci
potwora i w jej miejsce wtozy¢ standardowa
karte walki potwora z nieuzywanej talii kart
walki potwora.

10. PoxACZENIE DZIKIEGO GONU | ATAKU
SPECJALNEGO POTWORA

W wariancie ze stabo$ciami i atakami spe-
cjalnymi potwordw do czasu pojawienia sie
potwora poziomu Il talia wytrzymatosci
potwora sktada sie z 16 kart. Co powinienem
zrobi¢, grajac z dodatkiem Dziki Gon, gdy
potwdr ma wiecej niz 16 punktow wytrzyma-
tosci, a w talii wytrzymatosci potwora znaj-
duje sie tylko 16 kart?

Odpowiedz: Dot6z brakujace karty z tych,
ktére odtozytes do pudetka podczas przygo-
towania tego wariantu. Efekty wystepujgce
w dodatku Dziki Gon nie mogg zwiekszy¢
wytrzymatosci potwora powyzej 20 punktdw,
wiec w talii wytrzymatos$ci potwora moze sie
znajdowac maksymalnie 20 kart.
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11. STRZYGA - ATAK PASYWNY
Jak dziata atak pasywny strzygi?
Odpowiedz:
A. Strzyga z kombinacjg (przyktadowa roz-
grywka):
1. Aktywny gracz zagrywa kombinacje 3 kart
z 5 aktywnymi symbolami obrazen.

2. Gracz kontrolujgcy potwora odrzuca 2 karty
z talii wytrzymatosci. Druga karta jest spe-
cjalng kartg walki potwora.

3. Pierwsza potowa ataku pasywnego zostaje
aktywowana - strzyga przestaje odrzucac
karty.

4. Aktywny gracz zagrat juz kombinacje (zob.
punkt 1), wiec aktywuje sie druga potowa
ataku pasywnego strzygi. Gracz bierze ostat-
nig karte z kambinacji z powrotem na reke.

B. Strzyga bez kombinacji (przyktadowa roz-

grywka):

1. Aktywny gracz korzysta z karty petardy
| zadaje strzydze 1 obrazenie w 1. kroku

tury walki.

2. Gracz kontrolujgcy potwora odrzuca spe-
cjalng karte walki potwora z talii wytrzy-
matosci, co aktywuje pierwszg potowe
ataku pasywnego strzygi.

3. Aktywny gracz nie zagrat jeszcze kom-
binacji, wiec druga potowa ataku pasyw-
nego potwora nie zostaje aktywowana.

4. Nastepnie aktywny gracz zagrywa kom-
binacje kart z 3 aktywnymi symbolami
obrazen. Skoro pierwsza czes$¢ ataku
pasywnego strzygi zostata juz wczesnie]

aktywowana, ta kombinacja nie zadaje jej
obrazen.

5. Zgodnie z punktem 3 gracz nie bierze

ostatniej karty z kombinacji z powrotem

1 3

12. TROLL - ATAK PASYWNY

Czy moge uzy¢ efektu ataku pasywnego trol-
la, aby dobra¢ specjalng karte walki potwora?

Odpowiedz: Nie. Uczynitoby to trolla nieSmier-
telnym.

13. SKOLOPENDROMORF - JADOWITE
KLESZCZE

Czy moge odrzuci¢ tylko 1 albo 2 karty eliksi-
row? Czy sg dopuszczalne inne kombinacje,
np. odrzucenie 3 kart eliksirow, aby zmniejszy¢
obrazenia o 4 (1 obrazenie mniej za 1 karte
eliksiru + 3 obrazenia mniej za 2 karty eliksirow)?

JADOWITE KLESZCZE
T et

Gracz atrzymuje 7 obrazen

i moe odrzucit 1 ze swoich
niewykorzystanych kart eliksirow,
aby zmniejszyc liczbe obrazen

0 1, albo odrzucic 2 ze swoich
niewykorzystanych kart eliksirow,
aby zmniejszyc liczbg obrazen o 3.

Odpowiedz: Mozesz odrzucic tylko 1albo 2 karty
eliksiréw. Inne kombinacje nie sg dopuszczalne.

4. SzrotA ZMIl - ZOOLNOSC SPECTIALNA

Czy odrzucenie specjalnej karty walki potwora
aktywuje atak pasywny?

P ZATRUTA STAL

Raz na walke, gdy Two| przechwnik
odrzuca 1 albo wigce; kart w wyniku
Twojego ataku, mozesz podejrzed
i sarmdenit kolejnasd wierzehnich
_ kart w talii preeciwnika oraz, jest
« poziom zatrute] stali wynosi Il albe
‘wigcej, odrzuni jego karty.

na reke. Odpowiedz: Nie, atak pasywny nie zostaje
aktywowany.
’
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15.

16.

KoSCTl NA KARTACH POTWOROW

Rozpatrujgc niektére ataki specjalne potwo-
row (np. leszego i zgnilca), na karcie umiesz-
cza sie kosci. Czy po zakonczeniu walki nalezy
je odrzucic, jesli potwor nie zostat pokonany
| zostaje na planszy?

Odpowiedz: Tak, kosci sie odrzuca. Jesli po-
twar nie zostat pokonany, po walce nalezy go
,zresetowacl”.

MANTIKORA - JADOWITE ZADLO

Czy zwrot jesli nie ma kart eliksiréw” dotyczy

sytuacji przed odrzuceniem tej 1 niewykorzy-
stanej karty eliksiru, czy po jej odrzuceniu?

Odpowiedz: Przed odrzuceniem.

17. POENOCNICA - StABOSC (U

Czy dobranie kart nastepuje w 4. kroku pod-
czas 1. tury walki? Czy naprawde mam dobrac

az ,0 3 karty wiecej za kazdg z6ttg karte Znaku

defensywnego w swojej kombinacji*?

Painocnica £ atwodol pravchodzi w nismateriing postad, o wisdy fo- 1
den mec i mode i ronie. Znak Trden proywraca jej ceelesng fomg.
'mmwﬂhmulmmﬂmm
knrty Enaku defensywnegn w rwea inmbinacy.

Odpowiedz: Tak, karty dobierasz w 4. kroku
swojej 1. tury walki. Pamietaj jednak, ze limit
kart na rece wynosi 7.
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MAGO!

JIE

OODATER

ENERGIA | TARCZE

Czy w przypadku efektéw, w ktérych tresci
wystepuje zdanie ,Natychmiast zagraj 1 kom-
binacje z kart na rece, rozpatrujac tylko obra-
zenia i tarcze’, rozpatruje sie symbole energii
zamiast tarcz?

Odpowiedz: Tak.

FILIPPA | ALZUR - ZDOLNOSCI SPETJALNE

Co w sytuacji, gdy wynik wynosi 0 albo mnigj?
Traktuje sie go jako 0, 1 czy nie wybiera sie
zadnego efektu?

Odpowiedz: Nie wybiera sie zadnego efektu.

@ 19 @ =

KARTY ZNAKOW

Co w sytuacji, gdy gracz grajgcy jako mag trafi
na efekt, w ktdrego tresci wystepuje odwota-
nie do karty Znaku Yrden (albo innych Zna-
kdw) bez wzmianki o kolorze karty?
Odpowiedz: Nic sie nie dzieje. Magowie nie
mogg mie¢ kart Znakdw na rece ani w kom-
binacji.

PRZEDLUZENIA

Czy efekty wykaorzystanych w kombinacji prze-
dtuzen rozpatruje sie natychmiast po rozpa-
trzeniu efektu wzmocnienia? Czy kolejno$¢:
efekt podstawowy > efekt wzmocnienia > efekt
przedtuzenia jest prawidtowa?

Odpowiedz: Tak, efekt wzmocnienia rozpa-
truje sie po efekcie podstawowym, ale przed
efektem przedtuzenia i nastepng w kombina-

cji karta.

SPECJIALNA KARTA AKTl TRANSFORMACIA
Czy ze swojej zdolnosci specjalnej musze
skorzysta¢ w tej samej turze, w ktorej zagra-
tem te specjalng karte akgji, czy moge z nigj
skorzysta¢ w dowolnej wczesniejszej turze,

aby uzy¢ efektu tej akcji specjalnegj?

Jeili podczas korzystania
ze swajej zdolnodci specjalne]

s rwsrarnon_|

Odpowiedz: Mozesz skorzystac ze swojej zdol-

nosci specjalnej wczesniej w walce.

=..'=ﬁ
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6.

powr6t do spisu tresci

ATAK PASYWNY POTWORA

Czy atak pasywny potwora moze zatrzymac
maga w potowie kombinacji?

Odpowiedz: Nie. Jesli grasz jako mag, najpierw
zagrywasz catg kombinacje | w pierwszej kolej-
nosci sumujesz wszystkie zadane obrazenia,
rozpatrujgc karty w swojej kombinacji jedna
po drugiej, od lewej do prawej. Ma to znacze-
nie ze wzgledu na mechanike energii, dzieki
ktérej mozesz podnies¢ poziom energii, aby
potem wykorzystac jg do aktywowania efektu
wzmocnienia nastepnej karty w tej samej

kombinacji.

i
&

7. ENERGIA ;

Czy maksymalny poziom energii to zawsze 4
(jak wskazuje warto$¢ na torze energii na plan-
szetce maga)?

Odpowiedz: Tak, maksymalny poziom energii

to 4 i nie mozna go przekroczyc.
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ZESTAWI POTWOROU

¥
.’ ? € powro6t do spisu tresci

D0DATEK

1. KosTiEl - ZDOLNOSC SPETIALNA

Co doktadnie rozpatruje w wypadku fioleto-
wych kart Znakéw ofensywnych i kart z fio-
letowymi przedtuzeniami? Czy ignoruje akcje
specjalne na tych kartach?

KOSCIE)
Podczas cate] walki gracz

¥ ignoruje symbole w sekcji
walki na ficletowych kartach

Znakow ofensywnych i na
- Tioletowych przedtuzeniach.
(Dodatkowo mag nie moke
wydawat energll, aby wzmacniat
fioletowe kariy).

Odpowiedz: Rozpatrujesz efekty przedtuzen
w innym kolarze niz fioletowy i wszystkie
akcje specjalne. Ignorujesz wszystko inne.

DODATEK

1. ZAGUBIONY WIERZCHOWIEC

Jestem aktywnym graczem i kohcze faze |,
wchodzac na obszar, na ktérym znajduje sie
zagubiony wierzchowiec. Kto powinien wzigc¢
2 zetony obszaréw z wierzchu dowolnego
stosu i wybrac 1z tych obszaréw: ja czy ostatni
gracz?

Odpowiedz: Ostatni gracz.

2. Kostier - skaBosc |l

Czy jesli w talii nie ma karty Zamieé, moge
wybra¢ z niej dowolng karte?
Odpowiedz: Tak.

3. SYRENA

Czy na planszy umieszcza sie nowego potwo-
ra, gdy syrena zostaje pokonana albo odpe-
dzona?

Odpowiedz: Nie.

> EREOIN NA WIERZTHOWIC

DODATEK

1. EREDIN NA WIERZCHOWCU - ZDOLNOSC
SPECJALNA
Co oznacza zwrot ,dobierajac tylko zeton
obszaru"?

Odpowiedz: Oznacza to, ze nie dobierasz
losowego zetonu potwora, poniewaz jest nim
Eredin; dobierasz wytacznie zeton obszaru.

=#@
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